
Zpráva o činnosti staršovstva a správě sboru za rok 2023 

 

Milí bratři a sestry, 

Na minulém sborovém shromáždění jsme na další pětileté období zvolili farářem našeho sboru Lukáše 

Pešouta. Staršovstvo tohoto sboru má ze svého volebního období již čtyři roky za sebou a dva před sebou. 

 

 Bratru faráři děkuji za jeho duchovní vedení, za jeho lidský i pastýřský zájem o členy ve sboru, za 

jeho činnost organizační- organizování sborových akcí a sborových pobytů, za činnost 

administrativní i za starost o areál a zahradu. 

 Jeho manželce Lence děkuji za ochotu pomoci doslova kdykoliv a kdekoliv. Za její laskavost, 

skromnost a velkou trpělivost. 

 Kostelnici Evě Provazníkové děkujeme za její svědomitou a pečlivě vykonávanou kostelnickou 

službu – ať už se jedná o úklidy, odemykání, sekání trávy, přetahování židlí a stolů apod. 

 Velmi aktivní jsou také učitelé nedělní školy – ať už se jedná o výrobu novoročních záložek, 

přípravy výletů pro děti, přespávání na faře, zajištění programu pro děti na noci kostelů, přípravy 

vánočního slavnosti, zorganizování sbírky dárků pro Diakonii apod. 

 Staršovstvu a dalším členům sboru děkuji za hudební doprovody, za čtená kázání, za pokladní 

službu, za vedení účetnictví, za finanční štědrost, za vyučování nedělní školy, za přípravu slavnosti 

k památce M. J. Husa, za organizování Noc kostelů, za organizaci setkání starší generace, střední 

generace i maminek s předškolními dětmi, za návštěvu kurzů Univerzity 3. věku pořádaných 

ETF UK, za rozesílání přání k narozeninám, za fungování služby EE taxi, za podávání žádostí o 

dotace a granty, za přípravu nájemních smluv, za řešení smluv z dodavateli energií, za organizaci a 

přípravu občerstvení, za organizování věcí stavebních, za jednání s různými firmami, za obstarávání 

řemeslníků, za údržbu budov i zahrady, za brigádnické práce, za úklidové práce, za květiny ve 

váze… atd. 

 

Konkrétní věci, co se událo ve sboru, má ve své zprávě bratr farář. 

Konkrétní věci o stavebních a údržbových pracích, má ve své zprávě Michal Soukup. 

O mnohých věcech, které staršovstvo projednávalo, se dozvídáte průběžně při bohoslužbách v ohláškách. 

Ve své zprávě připomenu jen pár věcí: 

 

 Každoročně žádáme město o dotaci na slavnost k památce M. J. Husa, na organizování Noci kostelů 

a na práci s dětmi. A každoročně příspěvek na tyto akce od města dostáváme. Zvlášť štědrá bývá 

dotace na práci s dětmi. Vloni jsme z této dotace mimo jiné koupili dataprojektor, zatravňovací 

rohože na dětské hřiště, houpačku, set skládacích venkovních stolů s lavicemi, loutky pro výuku 

nedělní školy a pobyt konfirmandů v Kostelním Vydří. Z dotace naší církve na diakonické a 

rozvojové projekty jsme dostali finanční podporu na ozvučení sálu ve škole. Dostali jsme také 

prostřednictvím naší církve dotace na úhradu činností s Ukrajinskými uprchlíky – a to jak na výuku 

českého jazyka, tak na náklady spojené s volnočasovými aktivitami. Z Jeronýmovy jednoty jsme 

obdrželi dotaci na malování kostela, které bude provedeno v letošním roce. 

 

 Staršovstvo si v roce 2021 vypracovalo strategický plán rozvoje. Rozhodlo se, že se chce zaměřit na 

tyto oblasti sborového života: 

 pokračovat v setkávání sborových rodin s předškolními dětmi  

 pokračovat ve společných sborových pobytech 

 zapojit nové členy do činnosti a akcí sboru  

 obnovit křesťanskou službu  

 pokračovat v pořádání rodinných bohoslužeb 

 v minulém roce jsme si k těmto cílům připsali – po konfirmaci zkusit obnovit schůzky mládeže 

 

 

 



 V listopadu minulého roku navštívil náš sbor při vizitační návštěvě seniorátní výbor. Sbor v Lysé 

zhodnotil seniorátní výbor takto: 

 „Sbor v Lysé nad Labem je jedním z největších sborů v seniorátu, živý, aktivní, plný energie. 

Sborové akce nejsou jen na faráři, ale do jejich plánování a realizace se pravidelně zapojuje celá 

řada členů sboru. Ve sboru je dobrá atmosféra, vizitace působila velmi pozitivně, lidé jsou ve 

sboru spokojeni a rádi se setkávají. Ve sboru fungují všechny generaci, i když dětí i mládeže je 

teď méně. Velmi aktivní je starší generace. Hospodářsky je na tom sbor dobře, do budoucna 

rozhodně plánuje udržet si celé farářské místo.“ 

 

Svoji zprávu zakončím přáním, aby to tak bylo i nadále. A přidám k tomu ještě přání, abychom byli vnímaví 

k Božímu vedení a k vanutí jeho Ducha. 
 

V Lysé nad Labem, 24. 3. 2024, Dagmar Férová, kurátorka  
 

 


